
 

 

INFORMACJA 

o wspólnym posiedzeniu 

Komisji Środowiska oraz 
Komisji Gospodarki Narodowej 

i Innowacyjności 

nr posiedzenia: 93  nr posiedzenia: 133 

data posiedzenia: 15 listopada 2022 r. 
 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Informacja ministra klimatu i środowiska na temat stanu prac nad projektem ustawy 

wdrażającej system kaucyjny w gospodarce odpadami. 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący Komisji Środowiska Zdzisław Pupa. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie Komisji Środowiska: 

Przemysław Błaszczyk, Jerzy Chróścikowski, Alicja Chybicka, Ewa Gawęda, Stanisław 

Gawłowski, Janusz Gromek, Władysław Komarnicki, Maciej Łuczak, Józef Łyczak, Janusz 

Pęcherz, Zdzisław Pupa, Jadwiga Rotnicka, Sławomir Rybicki, Janina Sagatowska, 

Wojciech Skurkiewicz, Rafał Ślusarz, Alicja Zając,  

 
senatorowie członkowie Komisji Gospodarki Narodowej i Innowacyjności: 

 Jacek Bury, Wiesław Dobkowski, Mariusz Gromko, Jolanta Hibner, Danuta Jazłowiecka, 

Władysław Komarnicki, Stanisław Lamczyk, Antoni Mężydło, Wojciech Piecha, Adam 

Szejnfeld, Dorota Tobiszowska,  

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Klimatu i Środowiska: 

sekretarz stanu Jacek Ozdoba, 

dyrektor Departamentu Gospodarki Odpadami Robert Chciuk, 

naczelnik Wydziału Odpadów Poużytkowych w Departamencie Gospodarki Odpadami 

Tomasz Zaliwski, 

Polska Izba Handlu: 

prezes zarządu Waldemar Nowakowski, 

wiceprezes zarządu Maciej Ptaszyński, 

Fundacja im. XBW Ignacego Krasickiego: 

wiceprezes zarządu Damian Kuraś, 

Związek Pracodawców „Polskie Szkło”: 

wiceprezes Janusz Cepryński, 

sekretarz generalny Piotr Kardaś, 



 

 

Stowarzyszenie „Krajowa Unia Producentów Soków”: 

prezes zarządu Julian Pawlak, 

sekretarz generalny Barbara Groele, 

Instytut Staszica: 

wiceprezes Piotr Balcerowski, 

Polska Organizacja Handlu i Dystrybucji: 

dyrektor ds. koordynacji projektów Karol Stec, 

Fundacja na rzecz Odzysku Opakowań Aluminiowych „Recal”: 

prezes zarządu Jacek Wodzisławski, 

Grupa CANPACK SA: 

dyrektor do spraw zrównoważonego rozwoju na Europę Bartłomiej Wojdyło, 

Warsaw Enterprise Institute: 

główny analityk Katarzyna Rumiancew, 

Polskie Stowarzyszenie „Zero Waste”: 

przedstawiciel Filip Piotrowski, 

Krajowa Izba Gospodarcza Przemysłu Spożywczego i Opakowań: 

prezes zarządu Tadeusz Pokrywka, 

Fundacja „ProKarton”: 

prezes zarządu Łukasz Sosnowski, 

Unia Producentów i Pracodawców Przemysłu Biogazowego: 

prezes zarządu Artur Zawisza, 

Polska Izba Gospodarcza „Ekorozwój”: 

prezes zarządu Krzysztof Zaręba, 

ekspert Komisji Środowiska Marek Gromiec. 

 

 

Ad 1. 
 

 Informację ministra klimatu i środowiska na temat stanu prac nad projektem ustawy 

wdrażającej system kaucyjny w gospodarce odpadami przedstawił dyrektor Departamentu 

Gospodarki Odpadami w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Robert Chciuk. Poinformował, 

że projekt tej ustawy jest na etapie prac rządowych i będzie procedowany jeszcze 

w listopadzie. Zgodnie z propozycją rządu system kaucyjny uwzględniać będzie dyrektywę UE 

i wprowadzi system kaucyjny obejmujący opakowania na napoje: plastikowe o pojemności do 

3 litrów, butelki szklane do pojemności 1,5 litra oraz puszki o pojemności do 1 litra. System 

kaucyjny miałby obowiązywać od 1 stycznia 2025 r. Sklepy o powierzchni mniejszej niż 

200 m
2
 będą mogły dobrowolnie przystąpić do systemu, a dla sklepów 

wielkopowierzchniowych system ten będzie obowiązkowy. Aby oddać butelkę czy 

opakowanie, klient nie będzie musiał przedstawiać paragonu.  

Nad informacją przeprowadzono dyskusję. O propozycjach rządowych dyskutowali 

z senatorami przedstawiciele organizacji skupiających handlowców i producentów opakowań 

oraz ekolodzy i eksperci, którzy zgłaszali swoje propozycje i uwagi do proponowanych zmian. 

W dyskusji zabrali głos senatorowie oraz przedstawiciele Polskiej Izby Handlu, Unii 

Producentów i Pracodawców Przemysłu Biogazowego, CANPACK SA, Polskiego 

Stowarzyszenia „Zero Waste”, Polskiej Organizacji Handlu i Dystrybucji, Związku 

Pracodawców „Polskie Szkło”, Krajowej Izby Gospodarczej Przemysłu Spożywczego 

i Opakowań, Fundacji na rzecz Odzysku Opakowań Aluminiowych „Recal”, Stowarzyszenia 

„Krajowa Unia Producentów Soków”, Warsaw Enterprise Institute oraz Fundacji „ProKarton”. 



 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska Zdzisław Pupa podziękował za przedstawienie informacji 

oraz przeprowadzoną dyskusję. Wyraził nadzieję, że spotkanie przybliżyło uczestnikom 

założenia projektowanej ustawy, a zgłaszane w trakcie posiedzenia uwagi zostaną 

uwzględnione i przyczynią się do jeszcze lepszej jakości zapisów ustawowych. 

 

Opracowano w BPS 

 


